
                

Αθήνα, 8 Σεπτεμβρίου 2023 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

ΠΡΟΣ: 1. Υπουργείο Υποδομών και Μεταφορών 

2. Υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας 

  

Θέμα:  «Υπαγωγή των Ι.Χ. Λεωφορείων Πολυτέκνων στην Κατηγορία των 

Επιβατικών Ι.Χ. όσον αφορά τα κόμιστρα των διοδίων.» 

Εν όψει της επικείμενης αύξησης των διοδίων, κατόπιν της ανεπάρκειας του 

Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών να διαπραγματευτεί αποτελεσματικά με τους 

Παραχωρησιούχους των εθνικών οδών και των αυτοκινητόδρομων της χώρας, 

κρίνεται σκόπιμο να αναδειχθεί το ζήτημα των διοδίων που πληρώνουν οι 

υπερπολύτεκνες οικογένειες.  

Εξ ορισμού οι υπερπολύτεκνες οικογένειες δεν μπορούν να χρησιμοποιήσουν απλά 

Επιβατικά Ι.Χ. για τις μετακινήσεις των μελών των οικογενειών τους και 

καταφεύγουν, υποχρεωτικά, στην χρήση Ι.Χ. Λεωφορείων, γεγονός που συνεπάγεται 

σημαντικά προσαυξημένο κόστος, τόσο για την απόκτηση του οχήματος, όσο και για 

την διατήρησή του (υποχρεωτικά service, ακριβότερα ανταλλακτικά και ελαστικά, 

έκδοση άδειας οδήγησης Δ’ κατηγορίας, κ.λπ.). Ωστόσο, παρόλο που η χρήση του 

Ι.Χ. Λεωφορείου περιορίζεται αποκλειστικά και μόνο για την μεταφορά των μελών 

της εκάστοτε οικογένειας, βάσει του άρθρου 7 παρ. 2 του Ν. 2801 / 2000, απαιτείται 

η καταβολή διοδίων αντίστοιχου ποσού των κανονικών λεωφορείων ππυ 

χρησιμοποιούνται για εμπορικούς/επιχειρηματικούς σκοπούς, αφού στις συμβάσεις 

που υπογράφησαν μεταξύ του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών και των 

Παραχωρησιούχων δεν έχει προβλεφθεί η εξαίρεση των Ι.Χ. Λεωφορείων 

Πολυτέκνων και εξομοιώνονται με τουριστικά λεωφορεία.  

Παρά τις συνεχείς οχλήσεις προς το αρμόδιο Υπουργείο, εκ μέρους υπερπολύτεκνων 

γονέων, αναφορικά με το ζήτημα αυτό, δεν έχει δοθεί καμία απολύτως απάντηση 

αλλά ούτε έχει γίνει κάποια ενέργεια προκειμένου να επιλυθεί το πρόβλημα. Αξίζει 

να τονιστεί ότι έχει κατατεθεί και εγγράφως αίτημα εκ μέρους των κ.κ. Ατσαλάκη, 

Βρη και Μπιόκα, ήδη από το 2019, και το οποίο παραμένει εώς και σήμερα 
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αναπάντητο. Το συγκεκριμένο αίτημα, μάλιστα, προωθήθηκε μέσω ηλεκτρονικού 

ταχυδρομείου εκ νέου, στις 23 Φεβρουαρίου 2023, προς τον τότε Υφυπουργό κ. 

Γεώργιο Καραγιάννη, και πάλι χωρίς να λάβουν κάποια απάντηση μέχρι και σήμερα. 

Παρατηρώντας ότι, για ακόμη μία φορά, οι υπερπολύτεκνες οικογένειες της Ελλάδας 

τίθενται εκτός του κυβερνητικού σχεδιασμού και δεν υπάρχει καμία απολύτως 

μέριμνα για τις ιδιαίτερες ανάγκες τους, 

ερωτώνται οι αρμόδιοι Υπουργοί: 

1. Έχετε προβεί στις απαραίτητες ενέργειες προκειμένου να συμπεριλάβετε το 

ως άνω ζήτημα στις διεξαγόμενες διαπραγματεύσεις με τους 

Παραχωρησιούχους των εθνικών οδών και αυτοκινητόδρομων; 

2. Σε ποιες ενέργειες θα προβείτε προκειμένου να μειωθεί το κόστος απόκτησης 

και διατήρησης ενός Ι.Χ. Λεωφορείου Πολυτέκνων; Υπάρχει κάποια 

πρόβλεψη για επιδότηση της αγοράς και της απαιτούμενης συντήρησης των 

οχημάτων ώστε να εξισωθεί το κόστος των υπερπολύτεκνων οικογενειών με 

αυτό των οικογενειών που κατέχουν απλό Επιβατικό Ι.Χ.; 

3. Για ποιον λόγο δεν έχει απαντηθεί το ερώτημα/αίτημα που κατέθεσαν γονείς 

υπερπολύτεκνων οικογενειών, ήδη από το 2019, και γατί δεν δέχεται ο 

αρμόδιος Υπουργός να γίνει μία συνάντηση με εκπροσώπους τους παρά τις 

συνεχείς οχλήσεις; 

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

Αθανάσιος Χαλκιάς 

Α’ Αθήνας 

 




